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Protokół nr 50/22 
z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury  

z dnia 25 sierpnia 2022 roku 
 

Na 9 członków Komisji w posiedzeniu uczestniczyło 5 radnych. Ponadto w posiedzeniu 

uczestniczyły osoby zgodnie z załączoną listą obecności. 

Posiedzenie Komisji otworzyła i obradom przewodniczyła radna Edyta Śledziewska-  

Przewodnicząca Komisji. Przewodnicząca obrad po zapoznaniu się z listą obecności 

stwierdziła prawomocność obrad, powitała zebranych, następnie wniosła  

o uzupełnienie porządku  o punkt 8: „Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian 

w budżecie miasta na rok 2022 w działach merytorycznie podległych Komisji – druk  

nr 939,939A”  i poprosiła o inne uwagi. 

Komisja nie zgłosiła więcej  uwag i w wyniku głosowania 5 głosami za, przy braku 

głosów przeciw i  wstrzymujących się, przyjęła po zmianach następujący porządek : 

1. Przyjęcie protokołu nr 49/22 z dnia 7 lipca 2022 roku. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli szkół, 

przedszkoli i placówek prowadzonych  przez Miasto Łomża - druk nr 924,924A 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia w sprawie powierzenia przez Powiat Grajewski przyjęcia do 

realizacji przez Miasto Łomża zadania z zakresu pomocy psychologiczno– 

pedagogicznej udzielanej dzieciom i młodzieży z terenu powiatu grajewskiego 

– druk nr 929,929A 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających 

siedzibę na obszarze Miasta Łomża – druk nr 932,932A 

5. Informacja na temat projektów edukacyjnych dofinansowanych ze środków 
zewnętrznych realizowanych przez łomżyńskie instytucje kultury w 2022 r. – 
druk nr 926 

6. Informacja o przygotowaniu szkół i placówek oświatowych do rozpoczęcia 

nowego roku szkolnego – druk nr 933 

7. Informacja Prezydenta Miasta na temat udziału uczniów łomżyńskich szkół  

w olimpiadach przedmiotowych i osiąganych w nich rezultatów w roku szkolnym 

2021/2022- druk nr 930 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 

2022 w działach merytorycznie podległych Komisji – druk nr 939,939A 

9. Sprawy różne i wolne wnioski. 
Ad. 1  

Przyjęcie protokołu nr 49/22 z dnia 7 lipca 2022 roku. 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o uwagi do protokołu z poprzedniego posiedzenia 

Komisji. 

Komisja nie zgłosiła uwag i przyjęła protokół nr 49/22 z dnia 7 lipca 2022 roku. 
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Ad.2 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli szkół, przedszkoli 

i placówek prowadzonych  przez Miasto Łomża - druk nr 924,924A 

Pan Paweł Piwowarski  - Naczelnik Wydziału Edukacji przedstawił wniosek i projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli szkół, przedszkoli i placówek prowadzonych  

przez Miasto Łomża, zgodnie z  drukiem nr 924,924A, w załączeniu do protokołu. 

Radna Edyta Śledziewska -  Przewodnicząca Komisji  poprosiła o wyjaśnienie jaki jest 

minimalny tygodniowy wymiar godzin dla nauczyciela wspomagającego w klasie 

integracyjnej. 

Pan Paweł Piwowarski  - Naczelnik Wydziału Edukacji wyjaśnił, że wymiar godzin 

nauczyciela wspomagającego w klasie integracyjnej jest  określony w poprzedniej 

uchwale. 

Radna Edyta Śledziewska -  Przewodnicząca Komisji  poprosiła o informacje ile tam 

jest godzin. 

Pan Paweł Piwowarski  - Naczelnik Wydziału Edukacji wyjaśnił, że 20 albo 22,  

ale nie jest pewien. 

Radna Edyta Śledziewska -  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że rozumie,  

że ustalenie tego leży w gestii samorządu, i poprosiła o wyjaśnienie jak inne 

samorządy to uchwalają, czy też na poziomie 22 godzin. 

Pan Paweł Piwowarski  - Naczelnik Wydziału Edukacji stwierdził, że na tym samym 

poziomie, to jest najbardziej ekonomiczny poziom. 

Komisja nie zgłosiła więcej pytań. 

Komisja w wyniku głosowania  5 głosami za, przy braku głosów przeciw  

i  wstrzymujących pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli szkół, przedszkoli 

i placówek prowadzonych  przez Miasto Łomża. 

Ad.3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia w sprawie powierzenia przez Powiat Grajewski przyjęcia do realizacji 

przez Miasto Łomża zadania z zakresu pomocy psychologiczno– pedagogicznej 

udzielanej dzieciom i młodzieży z terenu powiatu grajewskiego – druk nr 929,929A. 

Pan Paweł Piwowarski  - Naczelnik Wydziału Edukacji przedstawił wniosek i projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie powierzenia 

przez Powiat Grajewski przyjęcia do realizacji przez Miasto Łomża zadania z zakresu 

pomocy psychologiczno– pedagogicznej udzielanej dzieciom i młodzieży z terenu 

powiatu grajewskiego, zgodnie z drukiem nr 929,929A, w załączeniu do protokołu. 
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Radna Edyta Śledziewska -  Przewodnicząca Komisji   zwróciła uwagę, że projekt 

uchwały, tego porozumienia, mówi o wykonywaniu diagnozowania jeżeli chodzi  

o dzieci niedowidzące i słabowidzące, następnie poprosiła o wyjaśnienie czy Powiat 

Grajewski sam diagnozuje inne  niepełnosprawności. 

Pan Paweł Piwowarski  - Naczelnik Wydziału Edukacji  wyjaśnił, że diagnozowanie 

zrealizujemy tylko w tych zakresach, w których samorządy nie mają specjalistów,  

a resztę robią we własnym zakresie.  

Radny Andrzej Grzymała poprosił o wyjaśnienie czy będziemy w stanie to zrealizować 

zgodnie z zapotrzebowaniem. 

Pan Paweł Piwowarski  - Naczelnik Wydziału Edukacji  stwierdził, że do tej pory  

to robiliśmy i robimy nadal, więc myśli, że nie będzie  problemu. Limit został określony 

przez Powiat w  celu zabezpieczenia środków i zapisania ich w budżecie, natomiast 

jest tam punkt, który mówi o tym, że w razie przekroczenia można aneksować.  

W nowym roku jeszcze raz będziemy podejmować uchwałę, bo porozumienie jest do 

końca roku. 

Komisja nie zgłosiła więcej pytań i uwag. 

Komisja w wyniku głosowania  5 głosami za, przy braku głosów przeciw  

i   wstrzymujących pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia w sprawie powierzenia przez Powiat Grajewski 

przyjęcia do realizacji przez Miasto Łomża zadania z zakresu pomocy 

psychologiczno– pedagogicznej udzielanej dzieciom i młodzieży z terenu powiatu 

grajewskiego. 

 

Ad.4 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze 

Miasta Łomża – druk nr 932,932A 

Pan Paweł Piwowarski  - Naczelnik Wydziału Edukacji przedstawił wniosek i projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze Miasta Łomża, 

zgodnie z  drukiem nr 932,932A, w załączeniu do protokołu. 

Radna Edyta Śledziewska -  Przewodnicząca Komisji    otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Grzymała poprosił o wyjaśnienie  dotyczące  siedziby szkoły. 

Pan Paweł Piwowarski  - Naczelnik Wydziału Edukacji wyjaśnił, że organem 

prowadzącym jest Akademia Nauk Stosowanych. 

Komisja nie zgłosiła pytań i uwag. 

Komisja w wyniku głosowania  5 głosami za, przy braku głosów przeciw  

i   wstrzymujących pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia planu 
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sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na 

obszarze Miasta Łomża. 

Ad.5 

Informacja na temat projektów edukacyjnych dofinansowanych ze środków 

zewnętrznych realizowanych przez łomżyńskie instytucje kultury w 2022 r. – druk nr 

926. 

Radna Edyta Śledziewska -  Przewodnicząca Komisji    otworzyła dyskusję. 

Komisja nie zgłosiła pytań i uwag. 

Ad.6 

Informacja o przygotowaniu szkół i placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego 

roku szkolnego – druk nr 933 

Pan Paweł Piwowarski  - Naczelnik Wydziału Edukacji przedstawił  informację  

o przygotowaniu szkół i placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku 

szkolnego, zgodnie z  drukiem nr 933, w załączeniu do protokołu.  

Radny Ireneusz Waldemar Cieślik  poprosił o wyjaśnienie czy obsada kadrowa jest 

wystarczająca i czy „te larum, które było w czerwcu tutaj wygłaszane zostało spełnione, 

czy też nie, czy ci, którzy dostali wcześniej ograniczenie będą na ograniczeniach, czy 

na pełnych etatach”.  

Pan Andrzej Stypułkowski – Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził, że z informacji, 

które posiada,  wynika, że „wszelkie działania, o których mówili wcześniej, dokonane 

na podstawie arkuszy organizacyjnych,  przedstawionych przez właściwe placówki  

edukacyjne, szkoły, przedszkola, na podstawie tych zmian, z jego wiedzy nie wynika 

jakoby mielibyśmy do czynienia z ruchami kadrowymi, które miałyby w sposób 

negatywny skutkować dla osób najbardziej zainteresowanych, które pracowały, bądź 

też pracują w placówkach edukacyjnych”. Przypomniał, że Państwu radnym została 

przedstawiona na jednej z Komisji tabela zawierająca ograniczenia i ewentualne też 

zwolnienia wynikające z różnych zdarzeń, w tym również z takich zdarzeń jak przejście 

na emeryturę. Ta sytuacja wygląda w taki sposób, że niewiele jest takich zdarzeń,  

tak naprawdę w zdecydowanej większości są to zdarzenia, o które wnioskowały osoby 

zainteresowane typu: przejście na emeryturę, na świadczenia kompensacyjne,  

czy urlop zdrowotny. Część osób, która z tytułu ograniczenia  godzin miałaby stracić 

etat posiadała kolejne kwalifikacje, które powodowały to, że w ramach standaryzacji, 

która od nowego roku zostanie wprowadzona, tym osobom w ramach  

ich kompetencji zostały powierzone zadania wynikające  z etatu pedagoga 

specjalnego. Stwierdził, że w jego odczucie nasze szkoły są przygotowane do nowego 

roku szkolnego i nie zachodzi jakiekolwiek niebezpieczeństwo jeśli chodzi  

o niezabezpieczenie kadry, która potrzebna będzie do tego, żeby w sposób wynikający 

z podstawy programowej przeprowadzić zajęcia w szkołach. 

Komisja nie zgłosiła więcej pytań i uwag. 
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Ad.7 

Informacja Prezydenta Miasta na temat udziału uczniów łomżyńskich szkół  

w olimpiadach przedmiotowych i osiąganych w nich rezultatów w roku szkolnym 

2021/2022- druk nr 930 

Pan Paweł Piwowarski  - Naczelnik Wydziału Edukacji przedstawił  w skrócie 

informację Prezydenta Miasta na temat udziału uczniów łomżyńskich szkół  

w olimpiadach przedmiotowych i osiąganych w nich rezultatów w roku szkolnym 

2021/2022, zgodnie z drukiem nr 930, w załączeniu do protokołu. 

Radna Edyta Śledziewska -  Przewodnicząca Komisji    otworzyła dyskusję. 

Radny Ireneusz Waldemar Cieślik stwierdził, że nasuwa się jeden wniosek, że „cienko 

to wygląda”. Przedtem był covid, więc można to było wziąć pod uwagę, ale w tej chwili, 

żeby w konkursach kuratoryjnych nie było laureatów, ewentualnie „na palcach jednej 

ręki policzyć”, to mamy zaniżony poziom.  

Pan Paweł Piwowarski  - Naczelnik Wydziału Edukacji stwierdził, że skutków pandemii  

nie da się odwrócić w ciągu jednego roku szkolnego. Będziemy je odczuwali jeszcze 

przez kilka lat i to nie tylko pod względem efektów dydaktycznych, ale również 

problemów psychologiczno-pedagogicznych dzieci. Jest to zauważalne szczególnie  

w tych szkołach, gdzie jest dużo młodzieży. Prawdopodobnie trzeba by było pochylić 

się nad tym i przeanalizować dokładnie skutki takich wyników. Na pewno swój udział 

ma też zmiana systemowa, czyli jakieś reorganizacje kształcenia, które były. 

Podkreślił, że niezaprzeczalne jest, że wyniki są dużo niższe niż w latach ubiegłych. 

Są lepsze, niż w ubiegłym roku, ale porównując trzy, cztery czy pięć wcześniejszych 

lat są dużo niższe. 

Radna Edyta Śledziewska -  Przewodnicząca Komisji poprosiła o wyjaśnienie czy 

stanem pandemii można wszystko usprawiedliwić. 

Pan Paweł Piwowarski  - Naczelnik Wydziału Edukacji stwierdził, że trzeba by  było 

zrobić dokładne badania. poinformował, że podpisują teraz umowę odnośnie strategii 

rozwoju szkolnictwa. Myśli, że ten problem poruszą również w harmonogramie 

realizacji i ma nadzieję, że firma, która będzie robiła tę strategię, udzieli odpowiedzi na 

to pytanie. 

Komisja nie zgłosiła więcej pytań. 

Ad.8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2022  

w działach merytorycznie podległych Komisji – druk nr 939,939A 

Pan Renata Nerkowska  -  Kierownik Oddziału Budżetu  przedstawiła wniosek i projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2022 w działach merytorycznie 

podległych Komisji, zgodnie z  drukiem nr 939,939A, w załączeniu do protokołu.  

Radna Edyta Śledziewska -  Przewodnicząca Komisji    otworzyła dyskusję. 
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Radny Ireneusz Waldemar Cieślik zwrócił uwagę, że w jednej z placówek jest 

dofinasowanie na opłacenie składek ZUS i poprosił o wyjaśnienie z czego to wynika, 

czy są jacyś dodatkowi pracownicy.  

Pan Andrzej Stypułkowski – Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził, że wszyscy zdają 

sobie sprawę w jaki sposób był konstruowany budżet miasta na 2022 rok. Dodał, że 

być może w przypadku placówki, o której tutaj mówią, dyrektor szkoły czy inna osoba 

odpowiedzialna za budżet zrobiła pomyłkę i z tego wynikła niedobór w tej pozycji.  

To jest zmiana, która ma na celu niwelowanie tej pomyłki. Dodał, że w  roku szkolonym 

2022/2023 w szkołach średnich znajdzie się więcej uczniów, niż to miało miejsce  

w latach poprzednich, dlatego w tym przypadku finanse placówek będziemy musieli 

zwiększyć i na kolejnych sesjach będą zmiany polegające na dostosowaniu finansów 

do liczy uczniów znajdujących się w danej placówce. 

Komisja nie zgłosiła  więcej pytań i uwag.   

Komisja w wyniku głosowania 5  głosami za, przy braku głosów przeciw  

i wstrzymujących pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie miasta na rok 2022  w działach merytorycznie podległych Komisji. 

Ad.9 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radna Edyta Śledziewska -  Przewodnicząca Komisji  poinformowała, że do Komisji 

wpłynął wniosek  o nadanie Oddziałowi Związku Sybiraków w Łomży tytułu „Zasłużony 

dla Miasta Łomża”, następnie odczytała proponowana treść odpowiedzi ( w załączeniu 

do protokołu). 

Radny Ireneusz Waldemar Cieślik stwierdził, że z tego wynika, że Miasto Łomża nie 

ma takiego odznaczenia, może mogą wystąpić do Wojewody. Tam dostaną, 

bo Wojewoda ma takie odznaki, ale my nie mamy, więc jak możemy przyznać czegoś, 

czego nie mamy. Mogą się zastanowić nad tym, czy czegoś takiego nie wprowadzić, 

ale zgodnie  z procedurą. Myśli, że tutaj trzeba by było wprost napisać, że Łomża na 

dzień dzisiejszy nie posiada takiego odznaczenia. Dodał, że „to jest procedura, której 

nawet nie mamy rozpoczętej”. 

Radna Edyta Śledziewska -  Przewodnicząca Komisji   poprosiła o konkretne 

wskazanie jak to pismo miałoby brzmieć. 

Radny Ireneusz Waldemar Cieślik stwierdził, że dać odpowiedź krótką, że „ze względu 

na to, że Miasto Łomża nie posiada takowego odznaczenia, nie możemy zająć 

stanowiska w tej sprawie”. Stwierdził, że odpowiedz powinna być krótka. Przytaczają 

w propozycji  Dziennik Urzędowy, a nie powinni tego robić, bo dają odpowiedź na 

konkretną sprawę skierowaną do nich, nie mają kompetencji by zając się tą sprawą,  

a dlaczego nie mają,  to nie muszą wyjaśniać. Stwierdził, że napisałby, że  Komisji nie 

zajęła stanowiska ze względu na to, że Miasto nie posiada takowego odznaczenia. 

 Radna Edyta Śledziewska -  Przewodnicząca Komisji   poddała pod głosowanie 

propozycję odpowiedzi przedstawioną przez radnego Ireneusza Waldemara Cieślika. 
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 Komisja w wyniku  głosowania 5 głosami za, przy braku  głosów przeciw  

i wstrzymujących przyjęła proponowaną treść odpowiedzi (odpowiedz na wniosek  

w załączeniu do protokołu).  

Komisja nie zgłosiła więcej spraw i wniosków. 

W związku z wyczerpaniem porządku dziennego  Przewodnicząca Komisji zamknęła  

posiedzenie komisji. 

Na tym posiedzenie Komisji zakończono. 
 

Przewodnicząca  

                        Komisji Edukacji i Kultury  

 

                       Edyta Śledziewska                        

      

Protokołowała: 

Izabela Jankiewicz  

 


